
Møteprotokoll 

for 

ALVER 
KOMMUNE 

Utval for næringutvikling og drift 

Møtedato: 14.10.2020 

Møtestad: Mjåtveit driftsstasjon 

Møtetid: 12:00 - 16: 15 

Frammøtte medlemmer Parti 

Stian Lavik KRF 

Mabel Johansen H 

Liv Hopland van der SP 
Kooij 

Tormod Skurtveit AP 

Yngve Walaker FNB 

Forfall meldt frå medlem: Parti 

Øyvind Bratshauq FRP 

Maya Riise MDG 

Frammøtte Parti 
varamedlemmer: 

Tommy Tjensvold FRP 
Øvretveit 

Anita Bakken MDG 

Følgjande frå administrasjonen møtte: 

Rolle 

Utvalsleiar 

Nestleiar 

Medlem 

Medlem 

Medlem 

Rolle 

Medlem 

Medlem 

Erstatter medlem 

Kommunalsjef Hogne Haugsdal, hovudprosjektleiar samfunnsutvikling Tove Hagenes, 
rådgjevar Plan og analyse Sondre Sognnes Haugen, tenesteleiar for eigedomsforvaltning, 
Line Valle, Leiar forvaltning avløp Arne Helgesen, rådgjevar samfunnsutvikling Arne 
Eikefet, møtesekretær Arthur Kleiveland 

Saknr Tittel 

Sakliste 

064/20 Godkjenning av innkalling og saksliste 

065/20 Godkjenning av møteprotokoll 

066/20 Temaplan bygg og eigedom 

Øyvind Bratshaug - FRP
Maya Riise - MDG
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064/20: Godkjenning av  innkalling og saksliste 

Innkalling og saksliste vert godkjent. 

Utval for næringutvikling og drift 14.10.2020: 

Behandling: 

Utvalet godkjende samrøystes innkalling og saksliste. 

ND- 064/20 Vedtak: 

Innkalling og saksliste vert godkjent. 

065/20: Godkjenning av møteprotokoll 

Møteprotokollen vert godkjent. 

Utval for næringutvikling og drift 14.10.2020: 

Behandling: 

Utval for næringsutvikling og drift godkjende møteprotokollen. 

ND- 065/20 Vedtak: 

Møteprotokollen vert godkjent. 

066/20: Temaplan bygg og eigedom 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret godkjenner temaplan for bygg og eigedom for perioden 2021-2022. 

Temaplan for bygg og eigedom er utarbeida for å samanfatte status, behov og prioriteringar 

innanfor vedlikehald, forvaltning og utvikling av kommunale bygg og eigedommar.  



Årlege handlingsplanar med prioritering av tiltak skal følgje rammene i vedtatt årsbudsjett. 

Utval for næringutvikling og drift 14.10.2020:

Behandling: 

Tenesteleiar for eigedomsforvaltning, Line Valle, orienterte og svara på spørsmål. 

Utvalsleiar Stian Lavik (KRF) sette fram følgjande tilleggsframlegg: 

Kommunestyret vil be administrasjonen om å vurdera totalmengda av kommunalt eigd 

bygningsmasse og eigedom opp mot trong og formål, og om det er noko som kan 

avhendast. Kommunestyret bed om at dette kjem opp som ei eiga sak, inkludert 

formålsmessige og økonomiske konsekvensar. 

Utvalet vedtok samrøystes Lavik sitt tilleggsframlegg. 

ND- 066/20 Vedtak: 

Utval for næringsutvikling og drift kjem med følgjande innstilling i sak 066/20 - Temaplan for 

bygg og eigedom for perioden 2021-2022: 

Kommunestyret godkjenner temaplan for bygg og eigedom for perioden 2021-2022. 

Temaplan for bygg og eigedom er utarbeida for å samanfatte status, behov og prioriteringar 

innanfor vedlikehald, forvaltning og utvikling av kommunale bygg og eigedommar.  

Årlege handlingsplanar med prioritering av tiltak skal følgje rammene i vedtatt årsbudsjett. 

Kommunestyret vil be administrasjonen om å vurdera totalmengda av kommunalt eigd 

bygningsmasse og eigedom opp mot trong og formål, og om det er noko som kan 

avhendast. Kommunestyret bed om at dette kjem opp som ei eiga sak, inkludert 

formålsmessige og økonomiske konsekvensar. 

067/20: Temaplan vatn og avløp 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret godkjenner temaplan for vatn og avløp for perioden 2021-2022. Temaplanen 

samanstiller og vidarefører tilsvarande planar godkjent kvar for seg av dei tidlegare 

kommunestyra, og erstatter desse.  

Årlege handlingsplanar med prioritering av tiltak skal følgje rammene i vedtatt årsbudsjett. 

Utval for næringutvikling og drift 14.10.2020: 

Behandling: 

Leiar forvaltning avløp, Arne Helgesen, orienterte om temaplan vatn og avløp og svara på 

spørsmål. 

Utvalsleiar Stian Lavik (KRF) sette fram følgjande alternativt framlegg til innstilling i saka: 

Kommunestyret godkjenner temaplan for vatn og avlaup for perioden 2021-2022, med 

unntak av kapittel 4.3.1 “Nytt avlaupsrenseanlegg på Kvassneset” og andre avsnitt og 



kommentarar i planframlegget som omhandlar dette. Pågåande planar for dette 

avlaupsrenseanlegget må stansast. Kommunestyret ønskjer ein god og grundig prosess når 

ein skal byggje eit slikt anlegg og ønskjer at fleire lokasjonar for reinseanlegg må vurderast og 

kartleggjast, og det må utarbeidast ei eiga konsekvensutgreiing, mellom anna med tanke på 

støy og luktproblematikk. Det økonomiske grunnlaget må også grundig vurderast då dette er 

eit anlegg som vert finansiert etter sjølvkostprinsippet, og det er abonnentane som vert 

belasta med gebyr. Kommunestyret meiner at eit så stort prosjekt må få sin eigen detaljplan 

og handsamast som eiga sak. 

Temaplanen samanstiller og vidarefører tilsvarande planar godkjent kvar for seg av dei 

tidlegare kommunestyra, og erstatter desse. 

Årlege handlingsplanar med prioritering av tiltak skal følgje rammene i vedtatt årsbudsjett. 

Lavik sitt alternative framlegg vart sett opp mot rådmannen sitt framlegg til vedtak. 

Lavik sitt framlegg fekk sju røyster og vart samrøystes vedteke. 

ND- 067/20 Vedtak: 

Utval for næringsutvikling og drift kjem med følgjande innstilling i sak 067/20 - Temaplan vatn 

og avløp: 

Kommunestyret godkjenner temaplan for vatn og avlaup for perioden 2021-2022, med 

unntak av kapittel 4.3.1 “Nytt avlaupsrenseanlegg på Kvassneset” og andre avsnitt og 

kommentarar i planframlegget som omhandlar dette. Pågåande planar for dette 

avlaupsrenseanlegget må stansast. Kommunestyret ønskjer ein god og grundig prosess når 

ein skal byggje eit slikt anlegg og ønskjer at fleire lokasjonar for reinseanlegg må vurderast og 

kartleggjast, og det må utarbeidast ei eiga konsekvensutgreiing, mellom anna med tanke på 

støy og luktproblematikk. Det økonomiske grunnlaget må også grundig vurderast då dette er 

eit anlegg som vert finansiert etter sjølvkostprinsippet, og det er abonnentane som vert 

belasta med gebyr. Kommunestyret meiner at eit så stort prosjekt må få sin eigen detaljplan 

og handsamast som eiga sak.

Temaplanen samanstiller og vidarefører tilsvarande planar godkjent kvar for seg av dei 

tidlegare kommunestyra, og erstatter desse.

Årlege handlingsplanar med prioritering av tiltak skal følgje rammene i vedtatt årsbudsjett. 

068/20: Temaplan veg og infrastruktur 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Kommunestyret godkjenner temaplan for veg og infrastruktur for perioden 2021-2022. 
Temaplanen samanstiller og vidarefører tilsvarande planar godkjent kvar for seg av dei 

tidlegare kommunestyra, og erstatter desse.  
Årlege handlingsplanar med prioritering av tiltak skal følgje rammene i vedtatt årsbudsjett. 

Utval for næringutvikling og drift 14.10.2020: 

Behandling: 

Tenesteleiar for eigedomsforvaltning, Line Valle, orienterte og svara på spørsmål. 

Utvalet vedtok rådmannen sitt framlegg til vedtak. 



ND- 068/20 Vedtak: 

Utval for næringsutvikling og drift kjem med følgjande innstilling i sak 068/20 - Temaplan veg 

og infrastruktur: 

Kommunestyret godkjenner temaplan for veg og infrastruktur for perioden 2021-2022. 

Temaplanen samanstiller og vidarefører tilsvarande planar godkjent kvar for seg av dei 

tidlegare kommunestyra, og erstatter desse. 

Årlege handlingsplanar med prioritering av tiltak skal følgje rammene i vedtatt årsbudsjett. 

069/20: Meldingar og orienteringar til møte i ND 14.10.2020 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Meldingar og orienteringar vert tekne til orientering. 

Utval for næringutvikling og drift 14.10.2020: 

Behandling: 

Dagleg leiar i NGIR, Bjørn Berg, orienterte om arbeidet med strategisk satsing og utvikling i 

renovasjonsselskapet 

Dagleg leiar i Industriutvikling Vest (IUV), Børgew Brundtland, orienterte om "Infrastruktur 

Mongstad" og "Grøn konkurransekraft" 

Dagleg leiar Nordhordland næringslag, Baste Tveito, gav statusoppdatering for Green Spot 

Mongstad og kraftsituasjonen knytt til dette 

Rådgjevar Plan og analyse, Sondre Sognnes Haugen, orienterte om måtar å måla kor 

næringsvennleg ein kommune er 

Hovudrådgjevar samfunnsutvikling, Tove Hagenes, orienterte om RIGHT-Mongstad - prosjekt 

kompetansekartlegging, og om arbeidsmarknadstall for Nordhordland og Alver i dag 

Kommunalsjef Hogne Haugsdal orienterte om utvalet sin medverknad i kommuneplan-

arbeidet/strategisk næringsplan.

Utvalsleiar Stian Lavik (KRF) sette fram følgjande framlegg til vedtak: 

Utval for Næringsutvikling og drift takkar for gode orienteringar. Utvalet vil peika på viktigheita 

av at Alver kommune har ei aktiv rolle i samband prosessane knytt til Mongstad og 

sirkulærøkonomi, samt at kommunen som største eigar i NGIR bør ha ei pådrivarrolle for godt 

arbeid og vidare utvikling. 

Informasjonen i saka vert teken til orientering. 

Lavik sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

ND- 069/20 Vedtak: 

Utval for Næringsutvikling og drift takkar for gode orienteringar. Utvalet vil peika på viktigheita 

av at Alver kommune har ei aktiv rolle i samband prosessane knytt til Mongstad og 

sirkulærøkonomi, samt at kommunen som største eigar i NGIR bør ha ei pådrivarrolle for godt 

arbeid og vidare utvikling. 

Informasjonen i saka vert teken til orientering.
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